
Protokół 
XXVII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 29 marca 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 
stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji  
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
Anna Walkowiak – Kierownik NZOZ Twój Lekarz w Tulcach 
Wojciech Jaworski – Kierownik PZLR Sano w Nagradowicach 
 
 
 Przewodniczący Lesiński poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na usunięciu punktu 8 tj.: "Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy 
Kleszczewo nieruchomości położonej w miejscowości Nagradowice". Kolejne punkty zostają 
odpowiednio przenumerowane.                 
 Pani Sekretarz wyjaśniła, że grunt na którym znajduje się przedmiotowa nieruchomość 
przeznaczony jest pod budownictwo jednorodzinne i obecny właściciel, którym jest Agencja 
Nieruchomości Rolnych nie mogłaby tego terenu nieodpłatnie gminie przekazać. Proponuje się 
więc wycofanie uchwały z porządku obrad i podjęcie tego tematu po zmianie planu w tym zakresie. 
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 



W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Działalność służby zdrowia na terenie Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2017r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego tereny położone w obrębie 
Tulce. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działkę o numerze 
geodezyjny 69/72, położoną w miejscowości Nagradowice. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości położonej 
w miejscowości Krzyżowniki. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017r.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu gminy środków 
finansowych wynikających z rozliczeń podatku od towarów i usług związanych z samorządowym 
zakładem budżetowym. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w 
Polsce. 
15. Apel Rady Gminy Kleszczewo. 
16. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
17. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
18. Zapytania i wolne wnioski. 
19. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z 
XXVI Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXVI Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 



Ad. 5 porządku posiedzenia 
 Pani Walkowiak poinformowała, że stan kadry medycznej przychodni nie uległ zmianie. 
Wszystkie pielęgniarki posiadają uprawnienia do prowadzenia szczepień. Przychodnia obsługiwana 
jest przez laboratorium Alab i TopLab z Poznania, badania rtg i usg wykonywane są w Kwancie w 
Swarzędzu, oraz w NZOZ Rentgenodiagnostyka w Poznaniu. Pomoc nocna oraz świąteczna 
udzielana jest w Medeo w Poznaniu i w Multimedika Swarzędz. 
 Pani Walkowiak nadmieniła, że poradnia lekarza rodzinnego ma zadeklarowanych 2400 
pacjentów. W 2016r. przyjęto 9555 pacjentów, w tym 2380 dzieci - w gabinecie i wykonano 53 
wizyty domowe, 55 badań ekg oraz 20 patronaży i 47 bilansów u dzieci. Szczepienia obowiązkowe 
przeprowadzono u 379 dzieci, a łącznie wykorzystano 1620 szczepionek. Prowadzona była akcja 
szczepień przeciwko pneumokokom finansowana przez starosto powiatowe, dzięki której 
zaszczepionych zostało 33 dzieci w wieku 2-6 lat. Starostwo finansowało także szczepienia 
przeciwko grypie osób po 50 roku życia, z których skorzystało zaledwie 35 pacjentów. W 2016r. 
wykonano badań laboratoryjnych za kwotę 7500zł, oraz badań rtg i usg za sumę 4200zł. W trakcie 
roku pacjenci mogli skorzystać z następujących badań świadczonych przez firmy zewnętrzne: echo 
serca, usg naczyń szyjnych i naczyń kończyn dolnych, badanie wzroku z doborem szkieł 
korekcyjnych, badanie słuchu, badanie kręgosłupa, testy alergiczne. W roku ubiegłym 
przeprowadzony został remont przychodni (szpachlowanie, malowanie, położenie płytek w pokoju 
socjalnym, wymiana lamp w poczekalni). 
 Pani Walkowiak poinformowała, że od 1 marca 2017r. działa filia NZOZ-u w Gowarzewie 
przy ul. Siekiereckiej 24a, gdzie poza lekarzem rodzinnym planowane są też gabinety logopedy, 
fizykoterapii, oraz audiometryczny i doboru aparatu słuchu. W ciągu dwóch tygodni 
funkcjonowania nowej poradni deklaracje złożyły 24 osoby, a 36 pacjentów przeniosło swoje 
deklaracje z Tulec. 
 
 Następnie głos zabrał Pan Wojciech Jaworski Kierownik przychodni w Nagradowicach, 
który poinformował, że w 2016r. przychodnia działała na podstawie kontraktu zawartego z NFZ, 
który obejmował świadczenia udzielane z zakresu kompetencji lekarza rodzinnego, pielęgniarki 
POZ i położnej POZ. W przychodni przyjmował lekarz pediatra, specjalista medycyny rodzinnej, 
lekarz w trakcie odbywania specjalizacji w dziedzinie chorób wewnętrznych. Średni personel 
medyczny to pielęgniarka praktyki z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, dwie 
pielęgniarki POZ z uprawnieniami do szczepień profilaktycznych, położna POZ. W 2016r. w 
przychodni udzielono porad medycznych 8210 osobom dorosłym i 2238 dzieciom. Pomoc doraźna 
realizowana jest przez przychodnię Multi - Medic w Swarzędzu. W 2016r. zleconych zostało 8848 
badań laboratoryjnych, 326 badań rtg i 324 usg. 
 Pan Jaworski poinformował, że wśród chorób na które najczęściej zapadają pacjenci 
nagradowickiej przychodni dominują choroby układu krążenia, schorzenia układu kostno - stawowo 
- mięśniowego, cukrzyca, nowotwory, oraz grypa i infekcje grypopodobne. 
  
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/191/2017 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo 
w 2017r. przedstawiła Pani Nowicka. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/191/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/192/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego tereny 
położone w obrębie Tulce przedstawiła Pani Pakulska – Schoen. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/192/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/193/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działkę o 
numerze geodezyjny 69/72, położoną w miejscowości Nagradowice przedstawiła Pani Pakulska – 
Schoen. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/193/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/194/2017 w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 
nieruchomości położonej w miejscowości Krzyżowniki przedstawiła Pani Pakulska - Schoen. Pani 
Pakulska - Schoen poinformowała, że podstawę prawną w niniejszym projekcie uzupełniono o art. 
24 ust. 5c ustawy z dnia 19 października 1991r. o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi 
Skarbu Państwa, a w §1 sformułowanie "drogę wewnętrzną" zastąpiono zapisem "drogę gminną". 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/194/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/195/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że uzasadnienie uchwały zostało uzupełnione w związku z wpływem 23 marca 
odpowiedzi od Zarządu Oddziału ZNP w Kleszczewie, który wyraził pozytywną opinię na temat 
uchwały. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  



Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXVII/195/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/196/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Poznańskiemu przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że §1 niniejszej 
uchwały uzupełniono o wyszczególnienie dróg wzdłuż których przebiegać będzie ścieżka pieszo-
rowerowa. Ponadto, zrezygnowano z zapisu, że ciąg miałby powstać razem z oświetleniem, 
ponieważ powiat nie może finansować zadań własnych gminy. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/196/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/197/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXVII/197/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/198/2017 w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu 
gminy środków finansowych wynikających z rozliczeń podatku od towarów i usług związanych z 
samorządowym zakładem budżetowym przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXVII/198/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVII/199/2017 w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian 
prawa samorządowego w Polsce przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały powstał z inicjatywy organizacji skupiających 
samorządy wszystkich szczebli, które podczas ostatniego spotkania z udziałem ok. 1600 osób 
wyraziło swoją dezaprobatę wobec zgłaszanych pomysłów zmian w samorządach. Wyłączność 
zgłaszania kandydatów do funkcji w samorządach przez partie polityczne niesie za sobą 
niebezpieczeństwo ich upartyjnienia, a kwestia kadencyjności oznacza, że ok. 2/3 wójtów i 



burmistrzów zakończy swoją pracę w samorządzie i to w okresie największych inwestycji w historii 
niejednej z gmin, co może zagrażać ciągłości ich realizacji. Pan Wójt dodał, że taka skala wymiany 
kadr możliwa jest, jak to miało miejsce w ostatnich wyborach samorządowych, jedynie z woli 
wyborców, a nie partii politycznych. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVII/199/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Pan Wójt poinformował, że apel dotyczy pilnego podjęcia prac związanych z budową 
połączenia drogowego pomiędzy węzłem Poznań-Wschód (na terenie gminy Kleszczewo) na 
autostradzie A2, a węzłem Kórnik Północ na drodze ekspresowej S11, dzięki czemu mniej 
pojazdów będzie przejeżdżać autostradą na odcinku od węzła Kleszczewo do węzła Krzesiny i dalej  
do Kórnika na drodze S11. Jest to też kwestia wykonania brakującego odcinka obwodnicy miasta 
Poznania. W ramach proponowanej koncepcji w/w łącznika, na granicy gmin Kórnik i Kleszczewo 
nasze gminy proponują lokalizację węzła, który by poprawił atrakcyjność terenów inwestycyjnych. 
Gmina Kleszczewo w Apelu wskazuje także na konieczność budowy trzeciego pasa na jezdniach 
autostrady A2 na odcinku pomiędzy węzłami Poznań Północ i Poznań-Krzesiny na autostradzie A2.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem apelu głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Apel został jednogłośnie podjęty. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Jarosław Bytniewski poinformował, że 
Komisja Oświaty i Kultury odbyła posiedzenie podczas którego zapoznała się z działalnością 
przedszkoli, służby zdrowia na terenie gminy, oraz zajęła się sprawami bieżącymi gminy.  
 Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas marcowego posiedzenia spotkała się z 
przedstawicielami Gminnej Spółki Wodnej, oraz zajęła się sprawami bieżącymi gminy. 
 Radna Batycka poinformowała, ze Komisja Finansowo - Gospodarcza  podjęła temat 
działalności Zakładu Komunalnego i zajęła się sprawami bieżącymi gminy. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
09.03 - spotkanie  z wicestarostą Łubińskim w sprawie budowy ścieżki pieszo - rowerowej z 
Gowarzewa, przez Tulce do Poznania. Pan Wójt podkreślił, że gmina nie rezygnuje z budowy 
oświetlenia wzdłuż ciągu i będzie dążyć, aby koszt ten został ujęty w całości kosztów 
przedsięwzięcia. Względy o charakterze prawnym decydują, że taka jest obecna forma 
porozumienia, które zapewne będzie modyfikowane. Gmina pokrywa koszty przygotowania 
dokumentacji tj. programu funkcjonalno - użytkowego i części projektu. Powiat będzie wnioskował, 
w ramach ZIT o środki na realizację tego przedsięwzięcia (nabór wniosków w III kwartale roku), 
15.03 - spotkanie w Zarządzie Transportu Miejskiego na temat możliwości integracji komunikacji 
Gminy Kleszczewo z komunikacją prowadzoną przez ZTM. Pan Wójt podkreślił, że porozumienie 
na korzystnych warunkach jest bliskie osiągnięcia. Problemy mają charakter prawny związany z 
formą organizacyjną Zakładu Komunalnego, który nie jest spółką i nie ma tym samym osobowości 
prawnej, natomiast ZTM zleca właśnie spółkom realizację swojego zadania. Zakłada się więc 



przekształcenie Zakładu Komunalnego w spółkę. Uzyskane po długotrwałych negocjacjach wstępne 
warunki porozumienia dają szansę rozszerzenia oferty komunikacji przy zachowaniu obecnych 
kosztów. ]]Pan Wójt dodał, że także zmiana przepisów dotyczących podatku VAT przemawia za 
przekształceniem Zakładu Komunalnego w spółkę, co daje większe możliwości odzyskiwania 
VAT-u, co będzie istotne zwłaszcza w świetle planowanych inwestycji, 
16.03- spotkanie Związku Gmin Wiejskich i innych organizacji zrzeszających gminy, 
12.03 - spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych odnośnie projektu ronda w Tulcach. Problemem 
jest lokalizacja pętli przy kościele, która obsługuje linię swarzędzką. Trwają rozmowy dla 
pozyskania gruntu pod rozbudowę pętli i budowę węzła przesiadkowego, 
20.03 - podpisanie aktu notarialnego na zakup gruntu pod budowę przedszkola w Kleszczewie. W 
przygotowaniu jest wniosek o dofinansowanie budowy przedszkola z programu unijnego, a 
równolegle powstaje dokumentacja techniczna dla tego zadania, 
23.03- w Urzędzie Miasta Poznania podpisanie przez Kierownika OPS i Skarbnika Gminy umowy 
dotyczącej udziału w realizacji programu w ramach ZIT "Poprawa dostępności usług wspierających 
rodzinę i rodzinną piecze zastępczą na terenie miejskiego obszaru funkcjonalnego Poznania  - 
Gmina Kleszczewo" - 71.000zł na 3 lata, 
27.03 - Zgromadzenie ZM GOAP, podczas którego przyjęty został regulamin utrzymania czystości 
i porządku w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi na obszarze gmin wchodzących w 
skład ZM GOAP, podjęto uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów oraz utworzono podział na sektory. Wójt poinformował, że padła 
propozycja, aby pojemniki były własnością właściciela danej nieruchomości, ale ostatecznie system 
w tym zakresie się nie zmieni. Wymagany będzie natomiast dodatkowy pojemnik na odpady 
biodegradowalne, zmiany wejdą w życie od 2018 roku, 
29.03 - spotkanie z wicedyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych Markiem Bereżeckim w sprawie 
koordynacji budowy drogi Kleszczewo - Swarzędz. Powiat Poznański uzyskał dofinansowanie tej 
inwestycji, której koszt wynosi 22mln zł, z czego 16mln zł to środki unijne plus środki z budżetu 
gminy na budowę kanalizacji i przebudowę systemu wodociągowego, 
 
W kwestii inwestycji Pan Wójt wymienił: 
- podpisanie umowy na wykonanie pokrycia dachu na budynku Zespołu Szkół w Kleszczewie, 
- trwa realizacja inwestycji oświetleniowych w Kleszczewie, 
- zlecono wykonanie inwentaryzacji i projektu rewitalizacji parków w Komornikach i Gowarzewie, 
- złożono wniosek o dofinansowanie budowy boiska o sztucznej nawierzchni w Gowarzewie, 
- przygotowania do złożenia wniosku na budowę bieżni 200m z boiskiem do piłki ręcznej w 
Tulcach, 
- z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozyskano 15.000zł na 
kontynuację projektu tworzenia ścieżki przyrodniczej w tuleckim lesie, 
- z PROW Program Leader pozyskano 257.000zł dofinansowania na remont świetlicy w Śródce, 
przy koszcie całkowitym inwestycji 404.000zł, 
- 10.000zł pozyskano na prace pielęgnacyjne i uzupełnienie nasadzeń w parku w Kleszczewie, 
- dotacja na wykonanie nasadzeń drzew liściastych na ul. Topolowej i Piaskowej w Kleszczewie (z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej), gdzie zakłada się 
przerośnięte topole zastąpić nowymi (30.000zł na ok. 170 drzew). 
 
 Radny Rajchelt zasygnalizował, że drzewa nasadzane są nierówno. 
 Pan Wójt stwierdził, że prawdopodobnie wynika to z faktu, że jednorazowo nasadza się 
zaledwie kilka drzew oraz dodał, że w tym rejonie nie ma zgody jednego z właścicieli gruntów na 
lokalizację trzech lamp oświetleniowych w związku z czym one nie powstaną.  
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 
 Radny Andrzej Szymczak zapytał na jakim etapie jest temat rozbudowy szkoły w Tulcach? 



 Pan Wójt wyjaśnił, że rozstrzygnięte zostały dwa wnioski związane z budową szkoły. 
Projekt inwestycyjny uzyskał jedną z najwyższych ocen, natomiast projekt miękki odpadł, co 
oznacza brak możliwości pozyskania środków na tę inwestycję. Wójt dodał, że są duże szanse na 
pozytywny wynik odwołania - w razie skutecznego odwołania środki na oba projekty zostaną 
przyznane. 
 
 Radny Szafrański zapytał o zaawansowanie działań w sprawie budowy dróg Tulipanowej i 
Świerkowej w Tulcach? 
 Pan Wójt poinformował, że w trakcie jest realizacja projektów, przy okazji czego 
wykonywana jest aktualizacja pozostałych  projektów dróg w rejonie starego i nowego osiedla.  
 Radny Szafrański zapytał czy można zaktualizować też miejsca parkingowe na Osiedlu 
Kwiatowym wzdłuż ulic Krokusowej i Fiołkowej? 
 Pan Wójt wyjaśnił, że planowane jest udostępnienie terenu wzdłuż boiska pod kątem miejsc 
parkingowych dla mieszkańców. 
 
 Radny Batycka zasygnalizowała konieczność równania drogi Bylin - Kleszczewo. 
 Pan Wójt zapewnił, że odbędą się stosowne prace na wszystkich drogach o znaczeniu 
komunikacyjnym. 
 
 Radny Łukasz Szymczak zapytał na kiedy planowana jest przebudowa drogi Swarzędz - 
Kleszczewo? 
 Pan Wójt poinformował, że na wrzesień 2018 planowane jest zakończenie inwestycji, 
natomiast rozpoczęcie prac uzależnione jest od procedury przetargowej. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:30. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


